

# النشرة اليومية للاتحاد **UAC DAILY MONITOR**

#### President of Bahrain Chamber Receives German Ambassador and Discusses Opportunities

The Chairman of the Bahrain Chamber Samir Nass received the Ambassador of Germany to Bahrain at his office, His Excellency Clemens Hatch. The meeting dealt with various topics related to the economic scene, shipping and energy challenges, as well as potential business opportunities and promising sectors.

Nass expressed his appreciation for the strong bilateral relationship between Bahrain and Germany in all fields, especially highlighting the significant growth in trade between

the two countries, which reached a total of \$ 676 million. He stressed the importance of organizing joint business events to explore opportunities and communicate between business owners. Nass stressed the importance of learning from successful German models in vocational training and benefiting from the experiences of the elderly.

For his part, the ambassador praised the cooperation and relations between Germany and Bahrain in various fields. He stressed the pivotal role of the chambers of commerce in facilitating communication between businessmen, raising awareness of available opportunities, and supporting cooperative projects.

Source (Bahrain Chamber, Edited)

#### رئيس غرفة البحرين يستقبل السفير الألهاني ويتباحث في الفرص الهتاحة

استقبل رئيس غرفة البحرين سمير ناس بمكتبه، سفير ألمانيا لدى البحرين سعادة كليمنس هاتش. وقد تناول اللقاء مواضيع مختلفة تتعلق بالمشهد الاقتصادي وتحديات الشحن والطاقة بالإضافة إلى فرص الأعمال المحتملة والقطاعات الواعدة.

وأعرب ناس عن تقديره للعلاقة الثنائية القوية بين البحرين وألمانيا في كافة المجالات، لا سيما تسليط الضوء على النمو الكبير في التجارة بين البلدين، والتي وصلت

إلى ما مجموعه 676 مليون دولار. وأكد أهمية تنظيم فعاليات عمل مشتركة لاستكشاف الفرص والتواصل بين أصحاب الأعمال. وأكد ناس على أهمية التعلم من النماذج الألمانية الناجحة في التدريب المهني والاستفادة من تجارب كبار السن.

من جهته السفير أشاد كليمنس هاش بالتعاون والعلاقات بين ألمانيا والبحرين في مجالات متعددة. وشدد على الدور المحوري للغرف التجارية في تسهيل التواصل بين رجال الأعمال ورفع مستوى الوعي بالفرص المتاحة ودعم المشاريع التعاونية.

المصدر (غرفة البحرين، بتصرّف)

#### China Cuts Mortgage Interest to Revive Property Market

China cut the reference rate of mortgages by more than expected, as authorities intensified efforts to stimulate credit demand and revive the real estate market.

The increase in net interest profit for commercial banks after recent cuts in deposit rates and a cut in banks' reserve requirement this month paved the way for lenders to lower borrowing costs to support the economy.

The key interest rate on the five-year loan was cut 25 basis points to 3.95 percent from 4.20 percent, while on

one-year loans it was unchanged at 3.45 percent. Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

### الصين تخفض فائدة الرمون للإنعاش سوق العقارات

خفضت الصين السعر المرجعى للقروض العقارية، بأكثر من المتوقع، مع تكثيُّف السَّلْطَاتُ جهودها لتحفيز الطلب على الائتمان وإنعاش سوق العقار ات.

ومهدّت زيادة صافي أرباح الفائدة للبنوك التجارية بعد التخفيضات الأخيرة في أسعار الفائدة على الودائع وخفض الاحتياطي الإلزامي للمصارف هذا الشهر الطريق أمام المقرضين لخفض تكاليف الاقتراض لدعم الاقتصاد.

وتمّ تخفيض سعر الفائدة الرئيسي على القرض لأجل خمس سنوات 25 نقطة أساس إلى 3.95 في المئة من 4.20 في المئة، في حين لم يتغير على القروضٍ لأجل عام عند 3.45 في المئة.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرف)



## Al-Sisi: Suez Canal Revenues Fell Between 40 and 50%

#### **Due to Global Events**

Egyptian President Abdel Fattah Al-Sisi revealed that the revenues of the Suez Canal amounted to \$ 10 billion annually, and fell by between 40 and 50 percent due to global events.

"It is difficult for countries in Africa, including Egypt, to make pledges to reduce emissions because they need huge funding," Al-Sisi said.

Egypt's Suez Canal revenues are likely to decline by 44 percent in January, year-on-year, due to the threat to shipping in the Red Sea region and the Bab al-Mandab Strait, where the

world's largest shipping companies diverted their ships to the Cape of Good Hope route to avoid Houthi attacks.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)





ومنها مصر أن تضع تعهدات لخفض الأنبعاثات لأنها تحتاج تمويلا ضخما"

ورجحت وكالة "بلومبيرغ إنتليجنس" تراجع إير ادات قناة السويس المصرية بنسبة 44 في المئة خُلال شهر يناير الماضي، على أساس سنوي، وذلك بسبب تهديد حركة الملاحة في منطقة البحر الأحمر ومضيق باب المندب، حيث قامت أكبر شركات الشحن في العالم بتحول مسار سفنها إلى طريق رأس الرجاء الصالح، لتجنب هجمات الحوثيين. المصدر (موقع العربية. نت، بتصرّف)



### 7 Companies With More Financial Power Than Any **Economy In The World.. Is It Time To Worry?**

New research by Deutsche Bank shows that the Magnificent 7 companies now have more financial power than almost any other major country in the world. According to the bank, the significant rise in profits and market capitalization of the seven tech giants in the United States - Apple, Amazon, Alphabet, Meta, Microsoft, Nvidia, and Tesla exceeds those of almost all companies listed in almost every G20 country. Of the G20 countries other than the United States, only China and

Japan (and only the latter) make greater profits when their listed companies are merged.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



#### شركات تتوتع بقوة والية تفوق أى اقتصاد فى العالم.. هل 7حان وقت القلق؟

أظهر بحث جديد أجراه "دويتشه بنك" بأنّ الشركات "السبع العجاب" أو -Magnifi cent 7، تتمتّع الآن بقوة مالية أكبر من أي دولة كبرى أخرى في العالم تقريباً.

ووفق البنك فإن الارتفاع الكبير في الأرباح والقيمة السوقية لشركات التكنولوجيا العملاقة السبع في الولايات المتحدة - أبل، وأمازون، وألفابيت، وميتا، ومايكروسوفت، وإنفيديا، وتسلا، يفوق تلك الخاصة بجميع الشركات المدرجة في كل دولة من دول مجموعة العشرين تقريباً. ومن بين دول مجموعة العشرين غير الولايات المتحدة، فإن الصين

واليابان فقط (والأخيرة فقط) تحققان أرباحاً أكبر عندما يتم دمج شركاتهما

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرّف)

#### ■ The Saudi Economy Weathered Shocks

Saudi Finance Minister Mohammed Al-Jadaan said that the Kingdom enjoys a strong economy that has succeeded in overcoming many economic shocks.

He said that the Kingdom is working in clear government coordination with the private sector, investors, and stakeholders, stressing that it is keen to participate in multilateral global forums, such as the Group of Twenty, the IMF, and the World Bank, to achieve more cooperation and strengthen the global economy.

For his part, the Minister of Investment, Eng. Khalid Al-Falih, revealed that his country's economy has reached 16th place among the G20 countries, after the growth of the volume of domestic product to 4.1 trillion riyals (\$ 1.093 trillion). Foreign direct investment has reached 52 percent since the launch of the Kingdom's Vision".

Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



#### اللقتصاد السعودي تجاوز الصدوات

أكّد وزير المالية السعودي محمد الجدعان، أنّ المملكة تتمتع باقتصاد قوي نجح في تجاوز الكثير من الصدمات الاقتصادية. وقال إن المملكة تعمل بتنسيق حكومي واضح مع القطاع الخاص والمستثمرين وأصحاب المصلحة، مؤكداً أنها تحرص على المشاركة في المنتديات العالمية متعددة الأطراف، مثل مجموعة العشرين وصندوق النقد والبنك الدوليين لتحقيق المزيد من التعاون وتعزيز الاقتصاد العالمي.

من جهته، كشف وزير الاستثمار المهندس

خالد الفالح، عن وصول اقتصاد بلاده إلى المركز 16 بين دول مجموعة العشرين، بعد نمو حجم الناتج المحلى إلى 4.1 تريليون ريال (1.093 تريليون دولار). في حين بلغ الاستثمار الأجنبي المباشر 52 في المئة منذ إطلاق "رؤية المملكة".

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرّف)

#### "S&P": Gulf Banks' Investment in Infrastructure Reduces "ستاندرد أند بورز": استثهار بنوك الخليج في البنية التحتية يقلل Their Exposure to Cyber Risks تعرضها للهخاطر السيبرانية

Credit agency Standard & Poor's revealed that Gulf banks have not been subjected to significant cyber attacks over the past two years thanks to their continued investment in infrastructure and systems. It warned that an attack that would disrupt banks' business for a long time would hurt banks' creditworthiness.

According to Standard & Poor's, banks' financial reports did not include significant losses, which, along with their relatively low cost of operating

risk capital, indicates that they have not recorded any significant cyberattacks over the past two years. The report showed that banks and financial companies were the sixth most targeted sectors in 2022 globally, with an average of 1,131 attacks per week, according to Checkpoint, a research firm specialized in cyber information, while the education and research sector came in first place, followed by the government and military sector, and then

كشفت وكالة «ستاندرد آند بورز» الائتمانية، عن أنّ البنوك الخليجية لم تتعرض لهجمات سييرانية تُذكر على مدى العامين الماضيين بفضل استثمارها المستمر في البنية التحتية والأنظمة. وحدّرت من أن من شأن هجوم يؤدى لتعطل أعمال البنوك لفترة طويلة أن يضر بالجدارة الائتمانية للبنوك.

ووفق "ستاندرد آند بورز" فإنّ التقارير المالية للبنوك لم تتضمن خسائر ملحوظة، وهو ما يشير، إلى جانب انخفاض تكلفة رأسمال المخاطر التشغيلية لديها نسبياً، إلى

أنها لم تسجل أي هجمات سيبرانية مؤثرة على مدى العامين الماضيين. وبيّن التقرير أن البنوك والشركات المالية كانت سادس أكثر القطاعات استهدافاً في 2022 على مستوى العالم بمتوسط 1131 هجوماً أسبو عياً وفقاً لشركة «تشيك بوينت» للأبحاث المتخصصة في المعلومات السيبرانية، بينما جاء قطاع التعليم والأبحاث في المرتبة الأولى، يليه القطاع الحكومي والعسكري، ثم الرعاية الصحية.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرّف)

Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)

#### Germany's "Central Bank" Warns Of Possible Recession "الوركزى" الألواني يحذر من ركود محتمل مع استورار ضعف As Economy Continues To Weaken

The Bundesbank predicted that Germany would enter a recession with weak external demand, continued consumer caution, and a decline in domestic investment due to high borrowing costs.

Germany has been struggling since Russia's 2022 invasion of Ukraine drove up energy costs, and its huge industry-driven economy is now entering the fourth consecutive quarter of zero or negative growth, affecting the entire Eurozone.

According to the German central bank,

there is still no recovery of the German economy so that output may fall again slightly in the first quarter of 2024. With the second consecutive decline in economic output, the German economy will be in a technical recession.

Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



توقّع المصرف المركزي الألماني، أن تدخل ألمانيا في ركود مع ضعف الطلب الخارجي واستمرار حذر المستهلكين وتراجع الاستثمار المحلى بسبب ارتفاع تكاليف الاقتراض.

اللقتصاد

وتواجّه ألمانيا صعوبات منذ أن أدى الغزو الروسي لأوكرانيا عام 2022 إلى ارتفاع تكاليف الطاقة، ويدخل اقتصادها الضخم المعتمد على الصناعة الآن في الربع الرابع على التوالي من النمو الصفري أو السلبي، مما يؤثر على منطقة اليورو بأكملها

وبحسب المركزي الألماني فإنه لا يوجد حتى الأن انتعاش للاقتصاد الألماني بحيث

قد ينخفض الناتج مرة أخرى بشكل طفيف في الربع الأول 2024. ومع الانخفاض الثاني على التوالي في الناتج الاقتصادي، سيكون الاقتصاد الألماني في حالة ركود فني.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرّف)

#### Gold To \$3,000 And Oil To \$100 By 2025...

A report by CITI showed that gold prices could rise to \$3,000 an ounce, and oil to \$100 a barrel over the next 12 to 18 months.

According to the report, gold, which is currently trading at \$ 2016, could rise by about 50 percent, if central banks sharply increase their purchases of the yellow metal, or an inflationary recession, or in the event of a deep recession of the world economy.

According to the CITI report, oil prices could reach 3-digit figures again.

Catalysts for oil to reach \$100 a barrel include rising geopolitical risks, deeper cuts from OPEC+, and supply disruptions from major oil-producing regions.

Source (CNBC Arabia Website, edited)

الذهب إلى 3000 دولار والنفط إلى 100 دولار بحلول عاو ..2025

أظهر تقرير صادر عن CITI أنّه من الممكن أن ترتفع أسعار الذهب إلى 3000 دولار للأونصة، والنفط إلى 100 دولار للبرميل خلال الـ 12 إلى 18 شهرًا القادمة.

وبحسب التقرير من الممكن أن يرتفع الذهب، الذي يتم تداوله حاليًا عند 2016 دو لارًا، بنحو 50 في المئة، إذا زادت البنوك المركزية بشكل حاد مشترياتها من المعدن الأصفر، أو حدوث ركود تضخمي، أو في حالة ضرب ركود عميق لاقتصاد ألعالم.

ووفق تقرير CITI من الممكن أن تصل أسعار النفط إلى أرقام من 3 خانات مرة

أخرى. إذ أنّ المحفزات لوصول النفط إلى 100 دولار للبرميل تشمل ارتفاع المخاطر الجيوسياسية وتخفيضات أعمق من أوبك + وانقطاع الإمدادات منّ المناطق الرئيسية المنتجة للنفط.

المصدر (موقع CNBC Arabia، بتصرف)

#### Oil Prices Stabilize Near the Highest Level in 3 Weeks

Oil prices witnessed little change in early Asian trading on Tuesday, hovering near their highest levels in three weeks due to escalating tension in the Middle East and a recovery in Chinese demand.

Brent crude futures fell 8 cents to \$83.48 a barrel. While US West Texas Intermediate crude for April delivery fell 10 cents to \$78.36 a barrel.

The March West Texas Intermediate crude contract rose 26 cents to \$79.45 a barrel, with traders preparing for this contract to expire during the day.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



### استقرار أسعار النفط قرب أعلى وستوى في 3 أسابيع

لم تشهد أسعار النفط تغيرا يذكر في التعاملات الأسيوية المبكرة، اليوم الثلاثاء، لتحوم قرب أعلى مستوياتها في تلاثة أسابيع بسبب تصاعد التوتر في الشرق الأوسط وانتعاش

وانخفضت العُقود الأجلة لخام برنت 8 سنتات إلى 83.48 دولار للبرميل. في حين تراجع خام غرب تكساس الوسيط الأميركي تسليم أبريل/نيسان 10 سنتات إلى 78.36 دولار

وارتفع عقد خام غرب تكساس الوسيط لشهر مارس/آذار 26 سنتا إلى 79.45 دولار للبرميل، مع استعداد المتعاملين لانتهاء هذا العقد خلال اليوم.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرّف)